
Protokół Nr 55/2020 
z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

w dniu 5 czerwca 2020 r. 
  

W posiedzeniu Zarządu uczestniczyli: Starosta – Marcin Paliński, Wicestarosta - Paweł 
Przybyłek, Członkowie Zarządu: Lech Brzozowski, Mateusz Budka, Krzysztof Zdziarski,  Skarbnik 
Powiatu – Renata Mróz, Sekretarz Powiatu – Elżbieta Bieniek, Kierownik Wydziału Geodezji i 
Gospodarki Nieruchomościami – Iwona Urbanowicz, Kierownik Wydziału Oświaty, Promocji, 
Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego – Jolanta Tymińska oraz Kierownik Wydziału Budownictwa 
i Ochrony Środowiska – Agnieszka Szczepkowska. Obrady otworzył i poprowadził Starosta 
Marcin Paliński. 

 
Porządek obrad: 

I. Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 
1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczeń 

stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym zarządzie Zespołu 
Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy. 

2. Omówienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 
najem pomieszczeń stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym 
zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy. 

3. Informacje o gospodarowaniu nieruchomościami powiatowymi.    
II.  Wydział Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego: 

1. Wniosek o wyrażenie zgody na przydzielenie godzin nadliczbowych dyrektorowi                            
i wicedyrektorowi Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. 

2. Przedstawienie arkuszy organizacji placówek oświatowych na rok szkolny 2020/2021. 
III. Wydział Organizacyjny i Spraw Obywatelskich: 

1. Omówienie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu                 
w Nidzicy wotum zaufania. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 15/2018 Zarządu Powiatu w Nidzicy z 
dnia 16 lutego 2018 r. w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w 
Nidzicy. 

IV. Wydział Budownictwa i Ochrony Środowiska: 
1. Wydanie opinii o projekcie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gm. Kozłowo.  
V. Wydział Finansowy: 

1. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1) zmian w budżecie powiatu na rok 2020, 
2) wyboru oferty dotyczącej przeprowadzenia emisji obligacji dla Powiatu Nidzickiego,  

2. Omówienie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawach: 
1) zmian w budżecie powiatu na rok 2020, 
2) zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych, 
3) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Powiatu Nidzickiego za rok 2019,  
4) udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Nidzicy za rok 2019. 

3. Sprawy różne: 
1) wybór oferty na obsługę bankową Powiatu Nidzickiego na lata 2020-2023, 
2) wynagrodzenia pracowników jednostek powiatowych, 
3) podwyżki dla nauczycieli, 
4) budżet obywatelski, 
5) sprawy różne. 
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Ad. I. 1. 
p. Iwona Urbanowicz poinformowała, że na wniosek Dyrektora Zespołu Szkół 

Zawodowych i Ogólnokształcących przygotowała  projekt uchwały Zarządu w sprawie wyrażenia 
zgody na oddanie w najem pomieszczeń stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w 
trwałym zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy dla Powiatowego 
Ośrodka Rozwoju Edukacji w Nidzicy na okres do 3 lat. Zaznaczyła, że przedmiotem wynajmu 
jest lokal o pow. 235 m2 znajdujący się w internacie przy ul. Wyborskiej. Wynajęcie następuje na 
dotychczasowych warunkach z wyjątkiem czynszu, który został zwaloryzowany i wynosi 4200 zł 
brutto miesięcznie za lokal + opłata za energię 

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 55/191/2020 w powyższej 
sprawie. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. I. 2. 

p. Iwona Urbanowicz w nawiązaniu do wyżej przedstawionego wniosku podkreśliła, że jest 
to kolejna umowa najmu z tym samym najemcą, dlatego wymagana jest zgoda Zarządu i Rady 
Powiatu. Przygotowany został stosowny projekt uchwały na sesję. 

Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu w 
sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu. 

 
Ad. I. 3. 

p. Iwona Urbanowicz przedstawiła informacje o: 
- zamiarze realizacji inwestycji celu publicznego w pasie drogowym dróg powiatowych, tj. 

przebudowy napowietrznej jednotorowej linii elektroenergetycznej WN -110 kV relacji Mława – 
Nidzica o przebiegu: Jastrząbki, Zagrzewo, Waszulki, Grzegórzki, 

- wydaniu przez Starostę Nidzickiego pozwolenia na budowę budynku jednorodzinnego w 
m. Litwinki, zlokalizowanego w sąsiedztwie pasa drogowego drogi powiatowej. Powiatowy Zarząd 
Dróg jest również stroną postępowania i reprezentuje powiat w ramach swoich kompetencji. 

Zarząd nie miał uwag. 
 
p. Iwona Urbanowicz opuściła salę obrad, a dołączyła p. Jolanta Tymińska. 
 
Ad. II.1. 
p. Jolanta Tymińska przedstawiła wniosek Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego o wyrażenie zgody na przydzielenie na rok szkolny 2020/2021: 
-  2 godzin nadliczbowych dla dyrektora, które wynikają z planu organizacji pracy. Dyrektor jest 

jedynym nauczycielem posiadającym kwalifikacje do prowadzenia zajęć Metodą Dobrego Startu, 
K. Denisona i nauczycielem bibliotekarzem, 

- 3,5 godziny nadliczbowych wicedyrektorowi, które wynikają z planu organizacji pracy                           
w świetlicy szkolnej.  

 
p. Lech Brzozowski zwrócił uwagę, że to drogie nadgodziny, bo nauczyciele są dyplomowani.  
Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że 5 nadgodzin musiałby mieć inny nauczyciel 

posiadający odpowiednie kwalifikacje. Uważa, że w tym roku powinien Zarząd wyrazić zgodę, a na 
przyszłość próbować szukać młodych nauczycieli z kwalifikacjami. 

p. Lech Brzozowski zapytał, czy nie ma nauczycieli stażystów. Uważa, że Dyrektor powinna 
myśleć o tym, żeby nauczyciele zdobywali dodatkowe kwalifikacje. Zarząd natomiast musi mieć na 
uwadze finanse powiatu. 

Zarząd stosunkiem głosów: 4 - „za”, 1 – „wstrzymujący się” przychylił się do 
powyższego wniosku. 

 
Ad. II. 2. 
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p. Jolanta Tymińska zaznaczyła, że dane będą wiarygodne pod koniec sierpnia, po naborach, 
a następnie przedstawiła projekty arkuszy organizacji placówek oświatowych: 

- Zespół Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących - planowana jest jedna I klasa. Ponadto 
4 osoby mają cały etat, a reszta - ograniczenia zatrudnienia.  

p. Lech Brzozowski zapytał ilu jest wszystkich nauczycieli. 
p. Jolanta Tymińska podała, że 14. 
p. Lech Brzozowski zauważył, że było ich więcej. 
p. Jolanta Tymińska odpowiedziała, że są nauczyciele nieaktywni, na urlopach 

wychowawczych, macierzyńskich. W arkuszach ich nie ma. 
Uwag odnośnie arkusza ZSRiO nie było. 
Starosta Marcin Paliński stwierdził, że wszystko zmierza ku lepszemu. Warto pojechać i 

obejrzeć, co się zmieniło. 15 uczniów powinno być w pierwszej klasie. Dyrektor pytała o możliwość 
zwolnienia z pensum, ale wniosku jeszcze nie ma.  

- Zespół Szkół Ogólnokształcących – zatrudnionych 27 nauczycieli. Ograniczenia mają 
nauczyciele z innych placówek i nauczyciele religii. Ponadto są wakaty z matematyki (cały etat) i                 
j. polskiego (kilka godzin). 

p. Lech Brzozowski zwrócił uwagę na zatrudnienie nauczyciela z konkurencyjnej szkoły. 
Podkreślił, że były długi i poważne rozmowy i miało się to zmienić. Konsekwencje są w tym 
przypadku duże, ponieważ nauczyciel tu pracuje na etacie, a tam jest dyrektorem. Kiedy 
odpoczywa? - zapytał. Ponadto ma kontakt z nauczycielami i zatrudnia ich u konkurencji, a szkoła 
się rozrasta. Nie obowiązuje ich Karta Nauczyciela.  

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że przymierzaliśmy się do tej sytuacji , ale nie ma podstaw 
prawnych, żeby rozwiązać umowę z nauczycielem. Są godziny i nie ma innego nauczyciela, więc 
trzeba mu przydzielić godziny. Nie można jednego nauczyciela zwolnić i zatrudnić innego. 

p. Lech Brzozowski uważa, że jest rozwiązanie, ale trzeba tego chcieć. Stwierdził, że 
pozwalamy na to, żeby to dalej tak funkcjonowało. Dla powiatu finansowo nie jest to komfortowa 
sytuacja.  

p. Mateusz Budka uważa, że możemy jedynie konkurować jakością i w tę stronę się rozwijać. 
p. Lech Brzozowski pokreślił, że konkurencyjna placówka płaci nauczycielom niższe 

wynagrodzenia, ponadto oferuje uczniom różne pomoce, których powiat nie będzie w stanie 
zapewnić. Ma uwagi do zatrudnienia nauczyciela – dyrektora konkurencyjnej szkoły. 

Starosta Marcin Paliński zaznaczył, że rozmawiał o tym z Dyrektorem ZSO, zweryfikuje to. 
p. Lech Brzozowski uważa, że Dyrektor musiałby chcieć, żeby coś zmienić. 
Starosta Marcin Paliński powtórzył, że sprawdzi możliwości. 
- Powiatowy Ośrodek Rozwoju Edukacji – nie ma zmian, zatrudnia 7 nauczycieli oraz 

doradców w Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli.  
Uwag i pytań nie było. 
- Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy – wszyscy nauczyciele mają nadgodziny, po 

1,5 etatu.  
Starosta Marcin Paliński przypomniał, że należy przygotować się przed tworzeniem 

kolejnych arkuszy, poszukać młodych nauczycieli. Jeśli Dyrektorzy mają czas na nadgodziny, to 
uważa, że można w ramach pensum zwiększyć im ilość godzin. 

Uwag i pytań nie było. 
- Zespół Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących – zatrudnia 52 nauczycieli, niepełny 

wymiar godzin mają nauczyciele zawodu  (logistyka, informatyka, religia). Ponadto na wakacie 
występuje: 10 godzin j. angielskiego, 4 godziny zawodoznawstwa, 0,26 etatu doradcy zawodowego, 
4 godziny zajęć korekcyjnych, 3 godziny etyki, 3 godziny przygotowania do życia w rodzinie. 
Zaplanowane zostały pierwsze klasy: LO – wojskowa, technikum ekonomiczne, technikum 
budowlane, technikum logistyczne, technikum informatyczne, branżowa szkoła I stopnia 
(wielozawodowa).  

Uwag i pytań nie było. 
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- Centrum Kształcenia Zawodowego – zatrudnia 14 nauczycieli. Funkcjonowanie 
placówki zależało będzie od ilości kursów, które przydzielane są przez Kuratorium Oświaty w 
Olsztynie. Pełne dane będą po naborach. Kierownik podkreśliła, że CKZ prowadzi również zajęcia 
z uczniami SOS-W. 

Uwag i pytań nie było. 
 
p. Jolanta Tymińska opuściła salę obrad. 
 
Ad. III. 1. 
p. Elżbieta Bieniek omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu w Nidzicy wotum zaufania. Obowiązek podjęcia takiej uchwały wynika z ustawy o 
samorządzie powiatowym. Raport o stanie powiatu, będący podstawą do udzielenia wotum 
zaufania zarządowi powiatu, został przekazany radnym w ustawowym terminie i zamieszczony w 
BIP, razem z wnioskiem do pobrania, który składa się do Przewodniczącego Rady najpóźniej dzień 
przed sesją. Dodała, że nad raportem na sesji jest debata, w której uczestniczą radni. Mogą w niej 
wziąć udział również mieszkańcy po spełnieniu wymogów ustawowych. Dyskusja szczegółowa nad 
raportem będzie na komisjach. 

Uwag i  pytań nie było. 
Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował powyższy projekt uchwały. 
 
Ad. III.2. 
p. Elżbieta Bieniek przedstawiła projekt uchwały Zarządu w sprawie zmiany uchwały Nr 

15/2018 Zarządu Powiatu w Nidzicy z dnia 16 lutego 2018 r. w sprawie Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Nidzicy. Omówiła zmiany polegające na aktualizacji 
faktycznie wykonywanych przez wydziały zadań i ujednoliceniu zapisów Regulaminu oraz realizacji 
zaleceń pokontrolnych o uszczegółowienie zapisów dotyczących zadań Geodety Powiatowego, 
Kierownika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami oraz Kierownika Powiatowego 
Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej.  

Dodała, że w sierpniu ponownie będzie konieczność aktualizacji Regulaminu ze względu na 
zmiany przepisów - nowe zadanie - rejestracja statków do 24 m. 

Pytań i uwag nie było. 
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 55/192/2020 w sprawie zmiany uchwały Nr 

15/2018 Zarządu Powiatu w Nidzicy z dnia 16 lutego 2018 r. w sprawie Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Nidzicy. Stanowi ona załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 

Do posiedzenia dołączyła p. Agnieszka Szczepkowska. 
 
Ad. IV.1. 

p. Agnieszka Szczepkowska  przedstawiła wniosek Wójta Gminy Kozłowo o zaopiniowanie 
projektu zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Kozłowo.  Kierownik zaznaczyła, że należy uwzględnić uwagi wniesione przez Powiatowy Zarząd 
Dróg w Nidzicy, tj.: 
1. Na załącznikach mapowych projektu studium należy na układach komunikacyjnych dróg 

powiatowych nanieść numery dróg zgodnie z Uchwałą 62/289/04/II Zarządu Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego.  

2. Po przeanalizowaniu ciągów dróg powiatowych przy których proponuje się zlokalizowanie 
ścieżek rowerowych stwierdzam, że może dochodzić do kosztownego wykupu gruntów 
przyległych do pasa drogowego. Projektowanie przebudowy dróg i budowy ciągów rowerowych 
w ramach ZRID powoduje wykup gruntów i wypłatę odszkodowania z tego tytułu tylko w 
przypadku realizacji inwestycji. 
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3. Z projektu studium należałoby wykreślić aleje drzew typowane do ochrony jako element 
krajobrazu kulturowego. Stan zdrowotny drzew corocznie się pogarsza, co może stanowić realne 
zagrożenie dla bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego.  W tabeli nr 10. Przydrożne aleje 
drzew typowane do ochrony jako element krajobrazu kulturowego jest niespójność miejsca 
występowania alei przydrożnych w ciągu drogi powiatowej nr 1585N, tj. w pozycji nr 1 
występują na odcinku Wronowo – Januszkowo natomiast w pozycji nr 7 aleje występują na całej 
długości. W tej samej tabeli należy podać właściwe przebiegi dróg powiatowych które winny 
być: 
- numer drogi 1585N relacji Mielno – Rączki (dr. nr 1264N), 
- numer drogi nr 1304N relacji dr. woj. nr 544 – Jabłonowo – Niechłonin – Narzym – Wola 

(dr. nr 1548N), 
- numer drogi 1587N relacji Szkotowo – Rogóż – Kozłówko – Zakrzewo – Sarnowo – 

Działdowo (dr. woj. nr 545). 
4. W tabeli 25. Wykaz dróg powiatowych na terenie gminy Kozłowo należy podać właściwe 

przebiegi dróg powiatowych, które winny być: 
- numer drogi 1538N relacji Sątop – Szerokopaś – Nidzica, 
- numer drogi 1587N relacji Szkotowo – Rogóż – Kozłówko – Zakrzewo – Sarnowo – 

Działdowo (dr. woj. nr 545),   
- numer drogi 1904N relacji Klęczkowo – Sarnowo.   

Dodatkowo należy uwzględnić w/w wykazie dróg powiatowych drogę nr 1997N relacji Kanigowo 
– Powierz – Napierki – gr. woj. (Mława) o  długości 380,00 m mającą swój przebieg przez gminę 
Kozłowo. 

 
 Ponadto Kierownik BOŚ zauważyła, że informacje o obszarach i terenach górniczych oraz o 

udokumentowanych złożach kopalin na terenie gminy Kozłowo są niespójne z informacjami 
będącymi w posiadaniu tutejszego organu administracji geologicznej. Obszary i tereny górnicze 
występujące na terenie gminy Kozłowo to: Januszkowo, Januszkowo I, Januszkowo II, Januszkowo 
III, Januszkowo IV, Januszkowo V, Kozłowo I, Siemianowo I, Michałki 1. Natomiast 
udokumentowane na terenie gminy Kozłowo złoża to: Januszkowo, Januszkowo I, Januszkowo II, 
Januszkowo III, Januszkowo IV, Januszkowo V, Kozłowo I, Siemianowo I, Michałki 1, Kozłowo, 
Santop, Rogóz, Szkotowo, Szkotowo I, Januszkowo VI, Januszkowo B, Michałki, Siemianowo, 
Zakrzewko, Zaborowo, Kadyki, Sławka Wielka. 

p. Mateusz Budka zapytał, czy przewidziana jest w studium ścieżka rowerowa Rączki- 
Kownatki na terenie Gminy Kozłowo. 

p. Agnieszka Szczepkowska potwierdziła. 
  
Zarząd zaopiniował pozytywnie przedmiotowy projekt zmiany studium z wyżej 

wymienionymi uwagami. 
 
Ad. V.1.1) 
p. Renata Mróz przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2020 zawierający: 
1) decyzję Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej z dnia 22 maja br. przyznającą dodatkowe 

środki z Funduszu Pracy w kwocie 4.000.000 zł na finansowanie przez Powiatowy Urząd Pracy 
w 2020 r. zadań wynikających z ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z 
zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych innymi sytuacjami kryzysowymi, w tym 20.000 zł na koszty obsługi tych zadań. 

Zgodnie z powyższą decyzją, Zarząd jednogłośnie zwiększył plan dochodów                             
w rozdziale 85333 § 2690 o kwotę 20.000 zł, jak również zwiększył plan wydatków w 
rozdziale w tym samym rozdziale w: § 4010 o kwotę 16.729,40 zł, § 4110 o kwotę 2.860,73 
zł, § 4120 o kwotę 409,87 zł (zgodnie z wnioskiem PUP). 
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2) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 134/2020 z dnia 3 czerwca 2020 r. 
zwiększającą plan dotacji celowej w rozdziale 75411 § 2110 o kwotę 161.051 zł                                    
z przeznaczeniem na sfinansowanie skutków podwyższenia uposażeń oraz pozostałych 
należności od 1 stycznia 2020 r. strażakom pełniącym służbę w komendach powiatowych  
Państwowej Straży Pożarnej. 

Zarząd jednogłośnie dostosował plan dochodów do powyższej decyzji, jak również 
dokonał zwiększenia planu wydatków w rozdziale 75411 w: § 4050 o kwotę 153.759 zł,                      
§ 4060 o kwotę 3.432 zł, § 4180 o kwotę 3.860 zł (zgodnie z wnioskiem KP PSP). 

3) decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 110/2020 z dnia 19 maja 2020 r. 
zwiększającą plan dotacji celowej w rozdziale 80153 § 2110 o kwotę 4.626 zł  z przeznaczeniem 
na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne i materiały ćwiczeniowe. 

Zarząd jednogłośnie dostosował plan dochodów do powyższej decyzji, jak również 
dokonał zwiększenia planu wydatków w rozdziale 80153 w: § 4210 o kwotę 45,80 zł,                     
§ 4240 o kwotę 4.580,20 zł (Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy, zgodnie                         
z wnioskiem Starostwa). 

4)  wniosek Komendy Powiatowej PSP w Nidzicy o zmiany w rozdziale 75411 na ogólną kwotę 
4.011,94 zł, tj. zmniejszenie planu wydatków w: § 4050 o kwotę 3.511,42 zł, § 4120 o kwotę      
0,52 zł, § 4390 o kwotę 500 zł, natomiast zwiększenie planu wydatków w tym samym rozdziale 
w: § 4060 o kwotę 3.511,42 zł, § 4220 o kwotę 500 zł, § 4440 o kwotę 0,52 zł. Zmiany te wynikają  
z wywiązania się z obowiązku nałożonego ustawą o Państwowej Straży Pożarnej, zgodnie z 
którym środki finansowe uzyskane z tytułu zmniejszenia uposażeń strażaków w okresie 
przebywania na zwolnieniu lekarskim przeznacza się w całości na nagrody uznaniowe za 
wykonywania zadań służbowych w zastępstwie strażaków. Ponadto zaoszczędzone środki 
przeznaczone zostaną na uzupełnienie odpisu na ZFŚS oraz zakup środków żywności dla 
strażaków biorących udział w działaniach ratowniczo-gaśniczych. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku. 
5)  wniosek Starostwa Powiatowego w Nidzicy o zmiany w rozdziale 75045 na ogólną kwotę 382,50 

zł, tj. zmniejszenie planu wydatków w: § 4110 o kwotę 377 zł, § 4120 o kwotę 5,50 zł, natomiast 
zwiększenie planu wydatków w tym samym rozdziale w § 4300 o kwotę 382,50 zł. Zmiany te 
wynikają  z rozliczenia dotacji na kwalifikacje wojskową. Zaistniała konieczność przesunięcia 
wolnych środków z dotacji na paragraf, z którego zaangażowano i wydano własne środki 
powiatu. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku. 
6) wniosek Starostwa Powiatowego w Nidzicy o zmiany w rozdziale 70005 na ogólną kwotę 790 

zł, tj. zmniejszenie planu wydatków w: § 4480 o kwotę 200 zł, § 4700 o kwotę 500 zł, § 4210 o 
kwotę 90 zł, natomiast zwiększenie planu wydatków w tym samym rozdziale w § 4300 o kwotę 
790 zł. Środki te wydział geodezji planuje przeznaczyć na pokrycie kosztów sporządzenia przez 
rzeczoznawcę majątkowego opinii o wartościach nieruchomości Skarbu Państwa. 

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku. 
7) wniosek Starostwa Powiatowego w Nidzicy o przesunięcie 10.758,98 zł w ramach rozdziału 

80195, tj. zmniejszenie planu wydatków w § 4249, a zwiększenie planu wydatków w § 4247. 
Powyższe zmiany związane są ze zmianą źródła finansowania projektu pn. „Zdalna Szkoła – 
wsparcie Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej w systemie kształcenia zdalnego”.  

Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku. 
 
Wszystkie powyższe decyzje Zarządu ujęte zostały w uchwale Nr 55/193/2020                               

w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2020, która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 

Ad. V.1.2) 
p. Renata Mróz poinformowała, że wpłynęły cztery oferty na emisje obligacji : 
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- NWAI Dom Maklerski S.A. za kwotę 839.020 zł,  
- PKO B.P. za kwotę 981.670 zł, 
- Dom Maklerski Banku BPS za kwotę 935.305 zł, 
- Bank Gospodarstwa Krajowego za kwotę 882.940 zł. 
p. Renata Mróz dodała, że oprocentowanie każdej serii jest inne. Stwierdziła, że 

najkorzystniejsza oferta wpłynęła od Domu Maklerskiego NWAI  i tę ofertę proponuje wybrać 
(dokumenty w Wydziale Finansowym).  

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 55/194/2020 w sprawie 
wyboru oferty dotyczącej przeprowadzenia emisji obligacji dla Powiatu Nidzickiego. 
Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. V.2.1) 
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2020, w którym: 
1. W związku z koniecznością zabezpieczenia środków na wkład Powiatu Nidzickiego na 

opracowanie dokumentu pn. Strategia Rozwoju Obszaru Funkcjonalnego Południowe Mazury 
2030, zwiększa się plan wydatków budżetowych w rozdziale 75020 §4300 w kwocie 8 871,39 
zł oraz zmniejsza się plan rezerwy ogólnej (rozdz. 75818 §4810) w kwocie 8 871,39 zł. 
Powyższa zmiana jest konsekwencją podpisanego przez Powiat Nidzicki dnia 28.06.2019 r. 
porozumienia dotyczącego współpracy pomiędzy Powiatami: Szczycieńskim, Nidzickim, 
Działdowskim oraz Piskim, w sprawie chęci wzajemnej współpracy w zakresie opracowania 
założeń projektu „Południowe Mazury” oraz wspólnych działań mających na celu ujęcie 
projektu w Strategii Województwa Warmińsko-Mazurskiego 2030 i Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2021-2027. Koszty opracowania strategii zostały oszacowane przez 
lidera porozumienia, tj. Powiat Szczycieński na kwotę ok. 60 000,00 zł. Wkład poszczególnych 
powiatów wyliczono proporcjonalnie do liczby mieszkańców wg danych z GUS na dzień 
31.12.2019 r.  

2. Na wniosek Starostwa Powiatowego w Nidzicy przesuwa się środki w kwocie 1 157,00 zł                    
w ramach rozdziału 70005, tj. zmniejsza się §4300 oraz zwiększa §4010 – 988,00 zł;                        
§ 4110 - 169,00 zł. Powyższe zmiany związane są z otrzymaniem pisma dot. decyzji 
zwiększającej plan dotacji celowej na wydatki wynagrodzeniowe w/w rozdziału. 

3. W związku z otrzymaniem od Ministra Finansów pisma w sprawie informacji o wynikających 
z ustawy budżetowej na rok 2020 rocznych kwotach części subwencji ogólnej oraz wysokości 
rocznych wpłat do budżetu dokonuje się następujących zmian w planie budżetu: zmniejsza się 
plan dochodów budżetowych w kwoce 67 793,00 zł, w tym: rozdz. 75622 § 0010 (udziały               
w PIT) – 1 749,00 zł; rozdz. 75801 – 2920 (część oświatowa subwencji ogólnej) –                 
66 044,00 zł. W konsekwencji niezbędne jest dokonanie zmniejszenia planu wydatków 
budżetowych o kwotę 67 793,00 zł. Zmniejszenia dokonuje się w planie Starostwa 
Powiatowego w Nidzicy, zgodnie z następującą klasyfikacją budżetową: rozdz. 75020 § 4300 
– 1 749,00 zł oraz rozdz. 80152 § 4010 – 66 044,00 zł. 
Uwag i pytań nie było. 
Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował powyższy projekt uchwały. 

 
Ad. V.2.2) 
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XVII/116/2020 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 25 marca 2020 r. w sprawie emisji obligacji 
komunalnych. Zaznaczyła, że zmiana związana jest z uaktualnieniem podstawy prawnej, polegającej 
na dodaniu art. 89 ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych, który mówi ,, Jednostki samorządu 
terytorialnego mogą zaciągać kredyty i pożyczki oraz emitować papiery wartościowe na spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych 
pożyczek i kredytów”, na wniosek banku, który złożył najkorzystniejszą ofertę na emisję obligacji.  
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Uwag i pytań nie było.  
Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował powyższy projekt uchwały. 
Ad. V.2.3) 
p. Renata Mróz poinformowała, że wpłynęła pozytywna opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej odnośnie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Zarządowi Powiatu 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2019 rok.  

p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia i przekazania 
sprawozdania finansowego za rok 2019. Sprawozdanie finansowe Powiatu Nidzickiego za rok 2019 
obejmuje: 

1) bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 
2) bilans jednostki budżetowej – łączny, wynikający z bilansów samorządowych jednostek 

budżetowych; 
3) rachunek zysków i strat – łączny, obejmujący dane wynikające z rachunku zysków i strat 

samorządowych jednostek budżetowych; 
4) zestawienie zmian w funduszu jednostki – łączne zestawienie, obejmujące dane 

wynikające z zestawienia zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; 
5) Informację dodatkową, obejmującą dane wynikające z informacji dodatkowych jednostek 

budżetowych powiatu. 
Uwag i pytań nie było. 
Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował powyższy projekt uchwały. 
 

Ad. V.2.4) 
p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Nidzicy za rok 2019. Zaznaczyła, że projekt został przygotowany na 
podstawie art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, tj. „Nie później 
niż dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym, organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium dla zarządu po zapoznaniu 
się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 
2) sprawozdaniem finansowym; 
3) opinią z badania sprawozdania finansowego, o którym mowa w art. 268; 
4) opinią regionalnej izby obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust.2; 
5) informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 
6) stanowiskiem komisji rewizyjnej”. 
Uwag i pytań nie było. 
Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował powyższy projekt uchwały. 

 

Ad. 5.3.1) 
p. Renata Mróz poinformowała, że na obsługę bankową budżetu powiatu na lata 2020-2023 

wpłynęły następujące oferty: 
- Banku Spółdzielczego w Nidzicy – takie same warunki jak poprzednio, obsługa 

bezkosztowa oraz dodatkowo pomoc finansowa dla powiatu w kwocie 7 tys. zł rocznie (dotąd było 
10 tys. zł), 

- PKO BP – koszt prowadzenia rachunku bieżącego - 1.200 zł, za przelewy w banku – 0,60 
zł, przelewy zewnętrzne – 0,60 zł, oprocentowanie środków na rachunku – 0%, , oprocentowanie 
wolnych środków – 0,04%. 

- BNP Paribas – 100 zł za prowadzenie rachunku, wydanie zaświadczenia – 100 zł, przelewy 
wewnętrzne – 0,45 zł, inne przelewy – 0,45 zł, wpłaty  i wypłaty – 20 zł, oprocentowanie – 0%, 
opłaty za system CUI – 50 zł,  

p. Renata Mróz podsumowała, że najkorzystniejszą ofertę złożył Bank Spółdzielczy.  
p. Lech Brzozowski zapytał, jaka jest współpraca z Bankiem. 
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p. Renata Mróz odpowiedziała, że bardzo dobra. Bank jest elastyczny. Utrzymał 
dotychczasowe oprocentowanie oraz bezpłatną obsługę.  Jest to naprawdę bardzo dobra oferta. 
Inne banki zaproponowały różne inne opłaty. 

Zarząd jednogłośnie opowiedział się za wyborem Banku Spółdzielczego w Nidzicy 
do obsługi finansowej budżetu powiatu na lata 2020-2023. 

 
Ad. V.3.2) 
p. Renata Mróz podała, że jednostki złożyły informacje dotyczące płac administracji. Po ich 

analizie, licząc od czerwca tego roku, potrzeba  na ten cel, dla wszystkich jednostek, 521.740 zł ( z 
pochodnymi), jeżeli przyjąć średnio 500 zł na etat wynagrodzeń pracowników administracji. 
Natomiast podniesienie dodatku funkcyjnego dla Dyrektorów szkół i ich zastępców po 1000 
zł/osobę, to wydatek rzędu 83.300 zł. razem daje to kwotę 605.040 zł. 

p. Mateusz Budka stwierdził, że w przyszłym roku będzie to kwota 1 mln zł. 
p. Renata Mróz dodała, że ZUS uwzględnił wszystkie wnioski jednostek dotyczące ulgi w 

składkach. Za miesiąc marzec wpłynęły środki w kwocie ok. 250 tys. zł. Przez trzy miesiące będzie 
ulga w kwocie ok. 750 tys. zł.  

p. Lech Brzozowski zapytał, czy faktycznie były podwyżki w ZSZiO.  
p. Renata Mróz odpowiedziała, że było potwierdzenie na piśmie. Dyrektor powołał się na 

rozporządzenie dotyczące minimalnego wynagrodzenia oraz uchwałę Rady Powiatu – wzrost płac 
o 2,5 % (wytyczne do planowania budżetu). 

p. Lech Brzozowski zapytał, co z tym faktem zrobili Starostowie. 
Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że dyrektor ma obniżony dodatek motywacyjny o 

10% przez 3 miesiące. 
p. Renata Mróz poinformowała, że w związku z mniejszymi dochodami, z tytułu udziału w 

podatku dochodowym, analizowane są na bieżąco wpływy do budżetu. Czekamy na wpływy w m-
cu czerwcu, ponieważ przesunięto okres rozliczenia podatkowego.  Wpływy z PIT w miesiącu 
kwietniu wyniósł 205 tys. zł, a w maju - 304 tys. zł.  

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że wprowadzenie podwyżek jest bezdyskusyjne. 
p. Paweł Przybyłek zaznaczył, że dotąd były niewielkie podwyżki. W okolicznych urzędach 

są wyższe płace. Nie wiemy jeszcze ile, ale minimalna płaca ma wzrosnąć. Tak naprawdę 
inwestujemy te pieniądze w ludzi. 

p. Mateusz Budka podkreślił, że kwota inwestycji jest historyczna, w każdej gminie. Być może 
podwyżki odbędą się kosztem przyszłych inwestycji. Odnośnie podwyżki dodatku funkcyjnego dla 
dyrektorów stwierdził, że poziom nauczania jest w naszych szkołach jeden z najwyższych w 
województwie.  

p. Krzysztof Zdziarski stwierdził, że kwota jest duża i będzie rodzić konsekwencje. Jeśli 
podejmie Zarząd decyzję, to świadomie, że stawia na człowieka. Przesuwanie terminu nie byłoby 
dobre. Można by mówić o niższej kwocie, ale jeśli chcemy gonić wynagrodzenia w gminie i być 
może wzrośnie minimalne wynagrodzenie, to trzeba to zrobić raz, a dobrze. 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że chodzi głównie o administrację, która ma obecnie płace taką, 
jak pracownicy obsługi. 

p. Lech Brzozowski stwierdził, że trzeba patrzeć na odpowiedzialność na stanowiskach 
pracy.  

p. Renata Mróz zauważyła, że należy mieć na uwadze płynność finansową powiatu. 
Starosta Marcin Paliński uważa natomiast, że wynagrodzenia w administracji nie powinny od 

siebie odbiegać. 
p. Mateusz Budka stwierdził, że czekamy zatem na czerwiec, ale jest wola Zarządu na 

przyznanie podwyżek. 
p. Renata Mróz proponowała przygotować się do podwyżek, ale jeśli udział w podatku będzie 

niższy, to ponownie wrócimy do tematu. 
Starosta Marcin Paliński uważa, że sytuacja będzie wiadoma po 10 czerwca. 
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Zarząd jednogłośnie zdecydował o przygotowaniu podwyżek dla pracowników 
administracyjnych jednostek powiatowych oraz dodatku funkcyjnego dla dyrektorów szkół 
od czerwca br., po wpłynięciu środków z tytułu udziału w podatku dochodowym. 

 
Ad. V.3.3) 
p. Renata Mróz poinformowała, że koszty podwyżek wynagrodzeń nauczycieli od września 

do grudnia br. to kwota 260 tys. zł. Są to wyliczenia wg stanu zatrudnienia na dzień dzisiejszy, ale 
po naborze kwota ta się zmieni. 

Starosta Marcin Paliński dodał, że Konwent Powiatów wnioskuje o zwiększenie subwencji 
oświatowej.  

p. Lech Brzozowski zapytał, gdzie te środki znajdziemy. 
p. Renata Mróz odpowiedziała, że w szkołach wrzesień jest ważny, ponieważ wtedy 

wiadomo, ile będzie klas. Przewidywane wykonanie będziemy wówczas szczegółowo analizować. 
Starosta Marcin Paliński dodał, że nie wszystkie nadgodziny były wypłacone. 
p. Renata Mróz podkreśliła, że na wydatki mają również wpływ nieplanowane nauczanie 

indywidualne oraz urlopy zdrowotne. Obecnie ich nie ma. 
p. Lech Brzozowski zapytał, czy wypłata nadgodzin jest zgodna z prawem. 
Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że tak. 
p. Lech Brzozowski zapytał, czy nauczyciele faktycznie tyle pracowali. 
Starosta Marcin Paliński odpowiedział, że dyrektor się pod tym podpisał. Ministerstwo 

również dało opinię, że trzeba wypłacić. 
p. Lech Brzozowski poprosił o informację o wypłaconych nadgodzinach. 
Poproszono p. Jolantę Tymińską o przedstawienie informacji. 
 
p. Jolanta Tymińska dołączyła do posiedzenia. 
 
p. Jolanta Tymińska poinformowała, że: 
- w ZSO na planowane 709 nadgodzin - wypłacono 568,  
- w ZSZiO na planowane 781 nadgodzin - wypłacono 587, 
- w ZSRiO na planowane 139 i 176 ( w szkole i internacie) - wypłacono 111, 
- w SOS-W na planowane 765 nadgodzin - wypłacono 265. 
p. Lech Brzozowski stwierdził, że trochę oszczędności będzie. Widać, że dyrektorzy 

weryfikowali pracę nauczycieli. 
  
Ad. V.3.4)  
p. Renata Mróz zaznaczyła, że jeśli Zarząd zdecyduje o rozpoczęciu procedury dotyczącej 

utworzenia budżetu obywatelskiego, to należałoby określić kwotę na przyszły rok. Opracujemy 
wówczas terminy, formularze, harmonogram.  

Starosta Marcin Paliński wspomniał, że w ubiegłym roku mówiono o tym, że na przyszły rok 
przygotujemy. Proponowano 50 tys. zł. 

p. Renata Mróz dla porównania podała, że Powiat Kętrzyński realizuje taki budżet w kwocie 
100 tys. zł. Dodała, że w ramach budżetu obywatelskiego muszą się mieścić zadania własne 
powiatu. Proponowała przekazać członkom Zarządu materiałów do zapoznania się i prosiła, żeby 
zastanowili się nad kwotą. 

p. Mateusz Budka zastanawiał się, czy przy wyjątkowości tego roku powiat stać na taki 
wydatek. Zrezygnowaliśmy z wielu planowanych zadań. O budżecie obywatelskim mówiło w 
tamtym roku dwóch radnych, a Zarząd odpowiedział, że rozważy możliwości i przygotuje temat.  

Starosta Marcin Paliński zauważył, że chodzi o przyszły rok.  
p. Mateusz Budka stwierdził, że nie będzie on leszy, niż bieżący. Dodał, że zadanie to bardziej 

gminom pasuje, niż powiatom.  
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p. Krzysztof Zdziarski zauważył, że biorąc pod uwagę ilość mieszkańców, więcej będzie 
realizowanych zadań z Gminy Nidzica, niż innych. 

p. Lech Brzozowski zapytał, czy były jakieś sygnały od mieszkańców, czy organizacji 
pozarządowych o takiej potrzebie. Przeznaczamy już środki na różne zadania i będą się one 
pokrywały z tymi z budżetu obywatelskiego. Nie stać nas na to, na co stać Kętrzyn; trzeba liczyć 
siły na zamiary. Proponował poczekać jeszcze rok, przedyskutować temat z radnymi na komisjach. 
Jeśli rada wyrazi chęć, to wejdziemy w to zadanie. 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że materiały dotyczące budżetu obywatelskiego przekaże 
Zarządowi do zapoznania się.  

p. Mateusz Budka uważa, że budżet obywatelski to kolejna kwota na podobne zadania, 
znowu rozdrobniona, a potrzebujemy środki na windę, czy rozbudowę Starostwa.  

Starosta Marcin Paliński stwierdził, że jest za wprowadzeniem, ponieważ takie były dyskusje, 
ale zgadza się, że będzie to bardzo rozdrobniona kwota. Można by ją połączyć ze środkami na 
organizacje pozarządowe i zobaczyć, jak to będzie realizowane.  

p. Paweł Przybyłek doda, że może wówczas Starostwo zajmie się obsługą tych środków. 
Było by  to łatwiejsze, niż konkursy.  

p. Renata Mróz zaznaczyła, że ogłaszane i realizowane przez stowarzyszenia zadania, to 
obowiązkowe zadania powiatu wynikające z ustawy, które Zarząd konkretnie wskazuje. W budżecie 
obywatelskim natomiast określana jest kwota i zadanie. Można obserwować, jak to Kętrzyn 
realizuje. 

Starosta Marcin Paliński uważa, że można rozpocząć procedury i dalej o tym rozmawiać.  
p. Renata Mróz zaznaczyła, że przekaże członkom Zarządu roboczy regulamin. 
 
Ad. V.3.5) 
p. Renata Mróz przedstawiła wnioski: 
1) Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących o zwiększenie planu wydatków na 

ZFŚS w kwocie 15 000 zł.  
Skarbnik proponowała, żeby szkoła poszukała jeszcze oszczędności w ramach własnego 
budżetu.  
Zarząd przychylił się do powyższej propozycji p. Skarbnik;  

2) Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego o zwiększenie i wprowadzenie do 
budżetu kwoty 390,60 zł w rozdziale 85156 § 4130, które niezbędne jest na pokrycie 
wydatków na ubezpieczenie uczennicy w okresie od 1 czerwca do 31 grudnia 2020 r. 
Rodzice uczennicy nie są objęci ubezpieczeniem zdrowotnym, dlatego zwrócili się do 
SOS-W o zgłoszenie córki do ubezpieczenia.  
Zarząd jednogłośnie przychylił się do powyższego wniosku SOS-W.  

 
Wobec wyczerpania porządku, Przewodniczący zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu. 
Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała:  Starosta 
/-/ Inspektor / - / Marcin Paliński 

Małgorzata Jarka   Wicestarosta  
/ - / Paweł Przybyłek 
Członek Zarządu  

               / - / Krzysztof Zdziarski 
Członek Zarządu  

               / - / Mateusz Budka 
Członek Zarządu  

               / - / Lech Brzozowski 
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